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新聞資料 Press Information

- 王光燦生物有機化學講座2006發表會暨專題演講 -
發稿日期：九十五年十月十九日
諾貝爾化學獎得主，貝利‧夏普勒斯博士（K. Barry Sharpless），將於本月二十二日應邀來台訪問。夏普勒斯博士因為在『合成化學的不對稱氧化反應』上的卓越研究表現，而於2001年獲得諾貝爾獎。此行夏普勒斯除接受「2006年王光燦生物有機化學獎」外，並將於二十三日、二十四日兩天，分別於中研院及台灣大學作演講。
二十三日下午三時三十分在中央研究院生物化學所大演講堂，夏普勒斯將針對他最新的研究作精彩演說，講題為「酵素的秘密生涯」(“The Secret Life of Enzymes”) 。

二十四日下午三時三十分，在台灣大學第二活動中心國際會議廳，由王光燦生物有機化學教育基金會董事長暨中央研究院院長翁啟惠主持本年度的發表會，夏普勒斯之講題為「生物科技與材料科學的探索新器– 疊氮與炔類的反應如“困籠之虎”」（“New Discovery Tools for Biotechnology and Materials Science— Azides and Alkynes: Tigers in a Cage”）。
這兩場演講均屬公開性質，開放給社會大眾的特別演講，有興趣的民眾不要錯過這個機會。

有關貝利‧夏普勒斯博士
夏普勒斯博士目前在美國加州聖地牙哥斯克瑞普斯研究院(Scripps Research Institute)主持其研究團隊。他在觸媒化學研究領域的成果，開啟了新藥製程的新里程碑；目前在醫藥界廣泛使用的一些由化學方法合成的抗生素、消炎藥和心臟病藥，許多即是應用夏普勒斯博士的研究成果，這正是將基礎科學研究延伸至醫藥和生技產業的最佳實例。夏普勒斯博士擁有多項榮譽頭銜，包括美國藝術與科學院院士，美國國家科學院院士、英國皇家化學學會榮譽會員等；及超過30種當今世界上在化學相關領域最重要的科學獎項，包括：

1986年美國化學會的亞瑟‧哥普學者獎(Arthur C. Cope Scholar)、
1987年 美國化學會的哈里遜獎(Harrison Howe Award) 
1993年和日本 Noyori教授合得的正四面體會誌獎章(Tetrahedron Prize)、
1993年英國皇家化學會世紀講座獎章(Centenary Lectureship Medal, Royal Society of Chemistry)、
1995年沙烏地阿拉伯費沙親王科學獎(King Faisal Prize for Science, Saudi Arabia)、
2000年美國國家科學院化學科學獎(Chemical Sciences Award, National Academy of Sciences)、
2000年英國皇家化學協會隆寶藍克獎章(Rhone Poulenc Medal, Royal Society of Chemistry)、
2001年與諾爾斯博士和Noyori教授分享諾貝爾化學獎(Nobel Prize in Chemistry)、 
2001年沃爾夫化學獎(Wolf Prize) 
他也擔任許多著名的科學研究學術期刊的編審諮詢，包括：Advanced Synthesis & Catalysis、Chirality、Current Opinion in Drug Discovery & Development、Current Drug Discovery Techniques、Enantiomer、Organic Letters、Synlett 等。
有關王光燦生物有機化學教育基金會

王光燦先生為中央研究院院士、曾任中研院生化所特聘研究員及所長，台大化學系教授，現為台灣大學名譽教授，在生物有機化學之研究和教育上有卓越的貢獻。「財團法人台北市王光燦生物有機化學教育基金會」以持續推動台灣生物有機化學之研究和教育為目的，於2000年由台灣化學研究領域，包括李遠哲、翁啟惠等多人共同發起成立，以彰顯王光燦先生在教育及生物有機化學相關科技研究方面之貢獻。
該基金會每年頒獎給一位對生物有機化學有重大貢獻的國際知名學者，並邀請至國內為年輕學者們演講及提供研究心得，以促進國內生物有機化學的發展
新聞聯絡人  中研院生化所 林俊宏 02-27855696 ext 6010
· Nobel Laureate Invited By KT Wang Foundation To Give Speeches on October 23 and 24 -

· Released on: 10/19/2006
2001 Nobel Laureate in Chemistry, Dr. K. Barry Sharpless, is the 2006 Lecturer of KT Wang Bioorganic Chemistry Foundation. Sharpless will come to Taiwan on the 22th.

Aside from visits to local research institutes, two sessions of special lectures will be held on October 23th and 24th. The 23th event will be held at 3:30 PM in the Auditorium of Institute of Biological Chemistry, Academia Sinica. A lecture regarding Professor Sharp’s latest research interest in “The Secret Life of Enzymes” will be given. 

On the 24th, the ward lecture entitled “New Discovery Tools for Biotechnology and Materials Science— Azides and Alkynes: Tigers in a Cage” will take place at 3:30 pm in B1, The Grand Auditorium of NTU Second Student Activity Center in Taiwan University. 
Both events welcome the general public.
Regarding Dr. K. Barry Sharpless

Much of Dr. Sharpless’ scientific work has been conducted at MIT and Scripps. He started his career at MIT in 1970 and then moved to San Diego to join Scripps in mid 90’s. His research interests have centered on the development of chiral catalysts for oxidation reactions, which has made it possible to synthesize molecules and materials with new properties. Today the results of Sharpless’ research are being used in a number of industrial syntheses of pharmaceutical products such as antibiotics, anti-inflammatory drugs and heart medicines. For these important discoveries and contributions in catalytic asymmetric synthesis, he shared the 2001 Nobel Prize in Chemistry with Dr. William S. Knowles and Dr. Ryoji Noyori.

Dr. Sharpless’ work has been honored with numerous awards including Wolf Prize, King Faisal Prize for Science, Tetrahedron Prize, Arthur C. Cope Award, Harrison Howe Award, Award for Creative Work in Organic Synthesis. He is elected member of the National Academy of Sciences, and the American Academy of Arts and Sciences. He is a Honorary member of the Royal Society of Chemistry, Great Britain.

Dr. Sharpless also serves in several journal editorial/advisory boards, including Advanced Synthesis & Catalysis, Organic Letters, Synlett, and Current Opinion in Drug Design and Development.  

For Press Coordination, Please contact: 
Dr. Lin, Chun-Hung, Associate Research Fellow

Institute of Biological Chemistry, Academia Sinica 
02-27855696 ext 6010
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